
PROTOKOL Nr X\.II/08
PRZIBIfCU SISJI  R4DY C\I IN\  ZIELONA GORA

zdDii 31 stycznia 2008 rcku

ob.ady se*i odbyty siQ w Sali obrad Uuedu Gminy Z;elona G6a, poczqlek

Obrady XI.II zFfcujrej ssji Rady cminy Ziclotu G6ra otwouyi
Przewodniczqcy Rady Gminy Henryk Walcza-k .nastepnie PrzewodDicz4c] Rady
Gminy przywital pzybytych na dzisiejsze obrady goSci w osobach W6jta Gminy,
Z-c€ W6jta Gniny,Pmi4 Prezes BeatQ Jilek Plczesa ZW i K,Pna Tomasza
Komorowskiego Z-ce III Komisdiatu Policji,Z'ce Skarbnika Gniny, Peiq
Sckrcrar, Ppcwodnicz4ccgo Rady Powiatu, dd.ych powiatq dFektor6w
plac6wek o(wiatowycb. kieroMikow refera16w, Ki€rcwnika GBP, Pdie i Pd6w
sob/s6w, mieszkano,tw Gminy oru Panie i Pe6w Radnych.

Pzewodnicz4cy Rady Gminy, stwierdzit qwom na sali obrad obecny.h
jest 14 radnych na sts i5 mdnych, / lista obecnosci * zl4czeni! I osoba
usprawiedliwila nieobecnoEt/.

Ad.2

Przewodniczqcy Rady Gminy zwrcci1 sje z p.oaba do radnych o *arazenie zgody
na *?rowadzmie do poz4dku obrad izech nowych prcjektow uchi{al . kiore by}y
juz om6wioDo M posiedzdiach komisji, a nidowicie w sprawie uslalenia
najnizszeeo lynagodzeria 7:tsadni.rego w (-i1(' , uchwalenia waJtosci jednego
punktu dla potrzeb usralenia DiesiCcaych kwol 'rynasrodzenia zasadniczego
pracownik6w zatu.lnioDych w KZG o@ rozpatrzenia skdgi m dzialalnoin w6jta
Gminy Zielona Gora. Naslppnie Przewod cz4cy Rady sp)&l c2y klo6 z radnych
majeszcze iDe propozycle ziiany.

Wi€cej mian nie zgloszono.

Pftwodnicz4cy Rady Gminy poprosil o pzegtosowdie pzyj€cia do po.z4dku
obrad pieMszego zaproponoweeso p|oi€ktu uchwaty tj, w sprawie uslalenia
najdzszego wynagrodzenia -
Za vruwad"eniem do lou4dku obrad glosowato 14 radnych
Dalcj Pzewodniczacy Rady Cminy spylal Llo iest za s?roi{adzeniem proieku
uchwat w spra e Mrtosci jedneso punntu.



Za wpmwadzeniem do porz4dku obrad glosowalo 1 4 .adnych.

NastElnie Prkwodnicz4cy Rad)' cminy spytal kto jest za rprowadzeniem do
poz4dla projektu uchwaty w spra$e .ozpatzenia skdgi na dzia]alnosd W6jla
Gminy.

Za wprowadznien do porzqdku obrad glosowalo 14.a&ych.

P.z€wodniczqcy Rady Gminy, poprosi] o pregtosowanie caloSci po.z{dku wraz z
pzyjerymi zrn;anahi.

. Porz4dek obrad mstal pzyjQry.

Pzewodniczacy Rady Gminy. zMocil sie z pro$4 do mdnyc[ aby w]"owiadat
sia na po'nocq mikofonu.

Pzcwodnicz4cy Rady Gm'ny ryr6cil sie z zapltoiem do sekelaa obra4 czy
zgtasza lwasi do tresci p@biesu protokolu ostatniej Sesji Rady Gminy.

Sekrctarz odpowi€dzial, ze nikt z radnych ni€ zgiosil uwas do protokolu..
Protokol prcbiesu ostatniej Sesji zostal pzyjety pzy 4 slos&h wstz)Tujqcych

Na wstEpie Przewodniczacy Rady on;ny powiedzial, ze od ostatdej Selji Rady
cminy , mialen zsrcz)t repreuntowmia wysokiej Rady w ki[u
lroczystoScjeh na tdenie GDi.y i .ie ry]ko a byly 10:
-w dniu 6 ltycaia uoz€stnicrfleh w ;mprvie pn."Bulowi6skie kol€dowmie" w

-$ dtur  l2, ryma rzrqlem ur iat  w Tod(eiu rsom,hym zo,gei /owsym
prrez OSP Slary Kisielin.
w dniu 13 srycznia spotkalem siQ z nieszkdcmi Kielpina e slorkdiu

oplalko*)m zorganizowanym przez Rade Solecka,
-w dniu 20 stycznia uczestniczytem w zebmiu wiejskin pol4czotrym z
obchodami Swieta babci i dziadla zorgdizowmyn pnez Rade Soleckq wsi

-w dniu 22 srycznia nczestniczylem w zakonczeniu proeramu ,.Co nam w dust,
gralr zorgoihweym p.zez PSP Drrcnk6w w Teakze Zi€Di Lubukiej,
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-w dniu 29 stycaia uczesinicrtlem w posiedftdu Konisjj OSwiaIr,
-w dniu I 7 s0cznia !€lnilen dyzu w Uu edzie Gminy.

JednoczeSnie chcialbym prepmsia a lakr , D z uwagi m chorobQ nie moglem
skorzystat z wszystkich otzlmaych zaproeen.

PrawodniczqcyRady sp),lalczy s4pytaniadoprzedstawionei intomacji.
Pyan nie zgloszono . mdni infomcj€ przyjeli.

pzewodnicz4cy Rldy GDiry zwr6cit sie z prosb4 do W6jta Gminy o
predsla\rienie sprawozdeia z rcalizrcji uchwal Rady w okresi€ mi€dzysesyjnym.

Panie P.zewodnicz4cy llwysoka Rado !
od ostahiei sesii Gminy zostalo rydanych l0 kzqdzen dorycz4cych :

'edln&Ji dcl'$ab budaro\rj / /ckesu gocpoddli findn\o$e $dio 1
zatzq@.nta @ty.z4.e :
zmiany ukladu wykonawczego budzetu gniny na 2008 r., pldu fimowego add
z zalcesu adminisnacii r4dowej oru innych zleonych eminie, nimy plou
findsowego wydatk6w budzelowych Uz€du Gminy Zielona G6r4
- .ealizacji zadd pzystuguj4cych orguowi powadz4cemu placorki osq'atowe
\yddo 3 z@4dzo.ia dotycz4ce zatwierdzenia deksu do dkusa
orgmtacyjtrego PSP w Dr-onkowie na rok szkolny 20OT 2O0a otz 1
zdz4dzenie w sprawie zatwiordzenia aneksu do dkDsza orgdizacyjnego PG w
Drzonkowie na.ok szlolny 2OOT/200A,a.6kte I w sprawie okellenia liczby i
wysokosci stypendiow w rck! szkolnlD 20072008.
z 4kEsu realiacji uchwah/ w sprawie aad nabywmia zbywmia i obciqzei.

nieruchomoSci orz ich rydzier2awlatia lub wynajmowmia na okrs dluiszy
riz: 3 lata wydoo 2 a.z4dzenia dotyczqce udzielenia bonifikary od ceny lokali
mieszkalnych sp.zedawmych na rz@z najemoOw, oraz udzielenia borifikaty od
ceny lokali nieszkalnych slrzedawanyoh na rzecz najencow i piesszej oplary
rocaej z lytxlu uzytkowoia wiszyslego etutu-
Ealizacii ado z zakesu infrastrullury tehnicz.ej , wydano 2 zatz4db[;a v

-,niany skladu kom;sji przetarsowej ,
-powoleia komilji p.zetdgowej na Swiadczenie ustuA ubeistycaych-



Ponadto w okresie rym uczestniczylem:
-w dniu I I srycznia w Muzeum w S dnicy odbyl sie konklB Pt. Gmina Fai

-w dnix 12 s\rchja odbylo siQ spotkanie noworcczne brganiai@e pzez OSP w
Starym K;ielinie, uczesmiczyten tez w spotkeiu ,.Lwowiak6w"i slotkaniu

w dniu I 5 stycaia- odbyla lia ndada dyrektordq
-w dniu l6 srycznia odbylasiq ltontc.oncja w Ochli,
-w dniu 17 styqniaodbyl sie pzegl4d zespol6w koladniczycb,
w dniu 18 stycaia odbyl sie Tumiei pilkdski a.ganizowany przez PG w

Drzonkowie o ,,Puchar w6.jta Gniny Zielona G6.a", odbyl si9 tez tumiej pilkarski
zorganizowany pzez Towarzystwo Sponowe Prrylep.
w dniaoh 20 i2li23 stycaia odbyly sie spolkania z ok@ji Dda Babci i Dziadka

w Jeogniewicach i Zawa'J2ie. otv spotkmia oplatkowe w Le4cy, ochli ,
Kiebihie i Noqym Kisielinie,
w dniu 22 srycznia- w teate Zieni Lubuskej odbylo sie znkonczede

Progrmu ,.Co nan w dusz} gra .
w driu 25 stycznia rozshzlgniecie konkursu na ,,.ajpieloiejsza dekomcje

w dniu 26 stycznia uczestniczylem w urooz-yslyn ingresie ks. Biskupa Stelbna

-w dniu 28 stycznia rebruie wiejskie w Nowym Kisielinie,
-w dniu 29 sty.aia uceslniczylen w posiedzcniach komis.ji, posiedzeni! ZMadu
Gmimego OSP.
-w dniu 30 slycznia odbyla sie n@da sohys6w.

Na zakonczenie W6jl Gminy u?s1qtil z apelem do Ednych i soltysow o zacbecdie
nicszkmc6w do przylqczdia sie do khaiizacjl.

Przewodniczqcy Rady cdny, so/tat czy sq p)loia do Pda w6jta

Prewodricz4cy Rady Gminy sp)la] , czy ?tstaly uilzielone odpowiedzi na
interyelacje zgloszone na ostalniej Sesji.
w6jt odpowjedzial t-e tak, bezposrednio na Sesji .



l.r"*oa"i"rq"y Rady Gminy powiedzia], ze pieNszy prcjekt uchwaly dotyczy
Zniatry budzetu gminy na rok 2008
PEewodnicz4cy Rldy Gminy o3wiadczyl ze pmjekt uchwaly byl ecreg6lowo
omowiony na losiedzenlach komisji, nicnniej.jednak sp)tal czy s4lyiania lub

Pytai ani uwag nie zgioszono.

Pzewodniczacy Rady cminy pop.osil P.zewodniczqcych Konisji o opini€.

RadnaHanna Wysocka-Prz€wodnic4caKomisji BudzetqRolnictwa i
Infidtoktury i ochrony Srodowiska powiedziala 2e komisja pmjekl
uchwaly aopiniowala poz$.ryde

Radna Antonina Ambrozowicz sawczuk lowicdziala zc Konisj! Polityki
Socjalnej, Zdrowia Pmw Cztowieka i Praworzqdnosci prcjekt uchwaty
zaopiniowala poz]ryMie.

Radny Wiestaw Knchta'P.zewodniczacy Komisj; Ofwiaiy i Kultury oiwiadczyl ze
ro-Fja prclel'r Jchwati /aop rio{ah Pozj,r}$nie

Puewoddczqcy Rady loprosil o pueglorowanie prcjektu uchwaly,

Uchwata rcstala podjela jednoglosnie Uchwala Nr XVU/ I 3 I /08

?/
PrzowodDicz4cy Rady cmi.y powiedziat, ze kolejny projeh uchwatv dotvczv
zawdcia poroMienia dotycz..rcego kierowdia os6b zuieekalycb na tqenie
gminy Zieloe G6.a do Cenlrun Integracji Spotecznej w 7-ielonej G6ze.
P.zewodniczqcy Rady Gminy oswiadczyi. 2e prcjekt lej uchwaty te2 szczeg6lowo
byi onawiany na losiedzeniach konisji Diernniej jednak Pzewodnicz4cv sp)'iai



Przewodniczqcy Rady Gminy poprosit PrEwodnicT4lych Komisji o opinit.

Radna Hma wysocka-Przewodniczqca Komisji Budrelir Roln;clwa i
Infra$uktury i Ochrony Srodowiska powiedziala r-e komilja p|ojekt
uchwaly zaopiniowala pozytrnvnie.

Radra Antonina Ambrozewicz Sawczuk powiedziala ze Komisja Poliryki
Socjalnejzdrowia Praw Cziowieka i PEworzqdnosci prcjekt uchwaly
zaopiniowata poz).rrmie.

Radny wie$aw Kuohta'Prewodnicz4cy Komisji oswi.iy i Kultury oiwiadczyl a
konisja projek uchwab /dopinio\ald po4$Mie.

PzewodnicAcy Rady loprosil o przegtosowmie prcjektu uchwaty,

UcLwatazortalapodj€ta jednoglolnio UchwataN.xvlvl32/08

3l
Przewodniczqcy Rady Gniny powiedziat, ze Etwny prcjelt uchwaly dotyczy
p.ryje.ia planu pmcy Komisji Rewizyjnej na 2008 rok. Przewodniczqcy Rady
GDiny oswiadcryt . re projekt tej uchwaiy by] om6wiony na posi€dzcniach
komisji, Pzewodnicz4cy Rady splal czy s4 uwagi

Przewodnicz,qcy Rady Gminy poprcsi] P.z€wodniczacych Komis.ji o opinie.

Radna HanDa Wysocka-P.rewodnicz4ca Konisj i Budzetu, Rolnictwa i
Infidtruktury i O.hrony Srodowiska powi.d2iala t-e komisja prcjekt
uchwary zaopinior"ala poz)Dmie.

Radna Antonina Ambrczewiq -Sawczuk powiedziala ze Komisja Polityki
Socjalnej,Zdiowia Praw Czrowieka i Pmwozqdnosci projekt uchwary
zmpiniowala pozyt'rynie.

Ra.lny Wieslaw Kucht!-Ezewodnicz4cy Komisji OSwiaty i Knlhry o(wiadcryl 7.
\omirja prcieh ucnqary zdop;1:o$a'a po/yD Mie

#



Pzewod- ic,cr  Rad) oot  . . i  u p. /eB'oso\ . r i "  p.o lct ru uc sa l

Uohwala zostala podjeta jednogtoinie Ljchwai! Nr XVII/ I3 3/06

Przewodnicz4cy Komisji Rewizyj,tej, powiedzial .ze na osrarniej Sesji Rady
Gminy, ndny Jaroslaw Berent ztozyl wnlosek . ,badanic przez KonisjP
rcwizyjn4 cclowosci budowy oczyszczalDi sciek6w w liejseowosci Ochla.W
zwiqzku z ryrn iz punkt 4 pr4jelego llmu prac, . luewlduje ni€dzy innymi
wtaSnie zbadoie takich spraw. prosze o pzegtosowanic lrzyjecia wniosku.

lrawodnic4cy ltady Gniny, splral czy sq pltania.

Rad.a Anlonina Anbrozewicz- Sawczuk, loprosilo przypoDmienie hescl

Itadny Jaroslaw Berent - powiedzial .2e pyieic brnialo: czy iesl celowe
budowanie oczyszczalni. dla rak mdei liczby mieszkafc6$. rej cz€ici Ochli.
biorqc pod uwage, peBpekrywe budowy koalizacji wokresie najbljzszrch 5lar.

Radny Jm Smoter poprosil dyrektou KZC o pr4vponnienie cclowosci budosy

Radca PraMry, poprosila aby sriosek byl zstoszony na pitnie , bo Blosowanie
teru lad lim.jest poza porzqdkiem obrad.

PzewodnicTqcl, Rady Gtuiny powicdzial, 2e kolejny pLojek! uchwab dotyczJ
uslalenia najnizszego trynagrodrcnia zasadnic?-ego $ KomunalDym Zaktadzie
Oospodarczyn Gniny Zielona Coraz/s B Zarvadzie . Pve* odniczqcy Rady cniny
powiedzial ,ze jak j uz wczesniej nformorval, pLojekr uchqary szcze8olowo byl
omawiany na posiedzeniaoh konisji liemniej jednak Pr?€wodniczqcy spytal czy

Przewodnicz4cy Rady cminy popLosil Pvewodnioz{oyoh Komisji o opinie.



Radla Haua Wysocka-Pzewodniczqca Komisj i Budzetu, Roinidwa i
Irfrastrukthr i ochrony Srodowiska powiedziala ze komisja projekl
uchwaly zaopnriowala pozybNnie.

Radna Antonina Ambrozewicz Sawczuk powiedziala ze Komisja polj6,ki
Socjalnej.Zdrowia, Praw czlowielo i P.aworzadno6ci projekr uchwaly
zaopiniowala pozylNnie .

Radny Wieslaw Krchta-Przewodnicz4cy Komisj i Oswiary i Kuttury oswiadczyl ze
Lo- , i ,  prujekL u-hqd )  /aopr '  o$a,d no4,)snie.

Przewodnicz4cy Rady poprosil o przeglosowdie projekLu uchwaty,

Uchwala zostalapodjtra jednoglo(nie Uchwala Nr XVU/ 134/08

5l
Przewodnicz4cy Rady cminy powiedzial. 2e kolejny projekr uchwaly doryczy
watoftjjednego punktu dla porreb ustalcnta miesiecz.ych kwot *anaSrcdzcnia
zasadniczcgo pracownikow zal.udnionych w KZG ,s w Zawadzie.
?zervodnicz4cy Rady Cminy oswiadczyl , z prcjekt tcj uchwab, rez szczce6towo
byl onawiany na posiedzeniacn komisjl nienniei icdnak przewodnicz4cy spylal

Przewodnicz4cy Rady Ominy poprosi] Przewodniczqcych Komisji o opinie.

ILd  d  Hann,  \ [  v .o .  \ i -D  z \odr  i c ,ac .  | . ' o  - i ! i  B  dkr . .  RJ . r , i c t \a  i
Lrlrasal uD O.l-ro ) \,oau$ i i poq ipd? ald /c tomi td p ojekr
ucnwaly zaopinlowala !oz)6/rvnie.

Radna Anlonila Ambrozewicz Sawczuk powiedziala ze Kobisja potityki
Socjalncj,Zdrosia. Praw czloq,ieka i Prawozqdnolci prcjekl uchwaty
zepidowala poz),ly$rie.

Radny Wieslaw Kuchla Przewodnjcz4cy Komisji OSwiaLy i Kulrury oswiadczyt 2e
l o r ' \ j d p , o i e f  u . h " d l \  / a o p i n o u o  d p u n D  \ r ' e



Pzewodnicz4oy Rady poprosil o p.zcelosowanle ptujektu nchwab,

Ucbwala zoslalapodj€ra jednoglosnie Uchwala NTXVII/I35/08

IRZtsRWA

6l
Przeqodnicz4cy Rady cmlny powiedna!
rozpanzeda ska€i na dzidlalnosa W6jta
uzasadDicnie bylo szczegolowo on6wione
jednak Przcwodniczlcy spyral cz,y s4 plrdia

ze ostal'ri projekl uchwaly dotyczy
GnriD) Zietona c6r4 skarga oru
na losjcdzeniach konisji nienniej

Radna Antonia Ambrozewicz, Sawczuk, polrosiia aby na lzyszlose do
mat€riai6$ dorycz4cycl ska€, byly dol{zanc ksorokopje skdg,
Nast€pnie mdna lowiedziala. ze po zapoznaniu siQ z hesci4 skaqi nasuneto
siejej kilka pytan a nianowicie:

-nie podoba ni si€ lytul ska€i, uwazam iz ujery w rytulc zapis, iz skargajest na
Wojla nie jest wlaSciwa. ponie*az skarga dolyczy pracy urzednikow anle Wojt4
Po zpoadiu siQ z h.eiciq uch$€h, skontakrowalan sia z radnym M.Rosikien ,
lecz w zwi4zku z uyjzdem na urlop nie potrafil nri lodai zadnych fakt6w.
d L r e s o  r e l  p  o . r e  o  o d o o ^ r c d /  i , d ' e o l i r . ( _ ) r d i a :
czy skar24cym przyblizono lub podano koszt energii za 1zw. ponrp9 tloczqc4 lrzy

przeponpowaDiu ok.l0 ri Sciek6w miesiecarie,
czy loddo miejsce lokaliacji na posesji l^. punkru tlocdcSo, wg oswiadczen

skauqcych nie zostali o tyn poinformowani,
jaka jesl uciqzliwosi funkcjonowania punitu tlocaeso.
-jakic roni4zanie prz€widzial projektant w przypadku bmku asildia, bo wiemy
ze zdazj{sie prze$y w dostawie pr4du.

Plzewodlicz4cy R.dy Gminy. spylal czy s4 jcszcze pytdia

Wiecej pyhn nje zgloszono.

Nastapnie Przervodniczqcy Rady Ghnry, z*rocil si9 z zapytanien do lani Radcy,
o wlainienie kogo doryczJ skarsa.

Radca frawny \rljaan'la,ze W6jL odpowiada za pracR uz€dtr iskarga dotyczy.jego
osoby. urzqd jestjedynie apaEtem Nlkomwczym.



Radna Artonina Ambrotewjcz- SawcTuk dodata 2e w rozoowie a sk.rzqcym
podkreilil iz skdga absolurnie uie doryczy para Woita, lecz urzeddk6w.

PrTe$Jl r r iv . f )  Rao.  C- ' r ) .  ^vo. i l  , ie  /  po.od do p4r  Hatp.  "  .d /e , rn ,e
oopow edzrna Polustare pysnra

tani Anna Halip na wsrwie powicdziata . ze acznie od osiarnieeo pfania a
r i r o u i c i e . / J  p r o e l . d  n o B ' o . . . u . o $ a n p o _ e t r d o F e n r . r o I e j e s l . d t / e
i rote l ronr, ' ,  j  i  .4 I i (  -S.r . r  . , f  o iek nsoi  odbio.u .crcko$.  $.po.oo t r { j r )
by satlsfakcjonoBal Pana Turo,*a . 10 pzeciwivshaz.n nic na. pzesldk{ do
lakrego asiosorveia rozwiqzdia jest po prostu ekonomia. Aby Sciekj od p.ia
TuoDka nogly byi odprcwadzane gEwitacyj e , kolekior Dusialby bya polo2ony
o ok. 1,5 n glebiej a io wi42e sie z ogronuyni kosztami. l,onadto gdyby takie
ron'qzd'c zaslosowaa v przypadku para Turcika , musieljbysn) ro zobia
jevcze w ll pEypadkach . bo jest t2 posesji z ktorych jcieki w spos6b
grawitacyjny nie mog4 by6 odbierare. Co do lokalizacji lunkrx rtoczrcgo ro
sprawa wysl4da lak ,ze wlaiciciel m6rvi i2 nie znana jnu jesr lokatizacja a piihie
pisze. re proponujc mu sie spuszczenie iciek6w z drugiej srrony budynku .
Swiadczy to o tyDr i2 wic gdzie przcpompownia n! bya usyuowana. Koszt
erergii elektrycznej nie bedzie dur_y. Doze to byi kwora 6- I 0 zl.

Pani Beara Jilek Prezes Ziclonog6Bkich Wodociqg6w i Kanatizacji, powiedziala
2e me prawd4jest, i2Pan Turonek nie wiedzial gdzie b€dzie przepompownia byl o
tyh doskonale poinfomo$d), osobiscic z nin o r),D rozDawiajan o.az o
moaiwoSciach odbioru nieczysroici.

Przewodnicz{cy Rady cni.y poprosil Przewodnicz4cych Konisji o opinie.

Radna Hanna Wysocka Pr?ewodniczqca Komisji Budzctu. Rolnictwa i
IDliaslrukurf i Ochrony Srcdowiska powicdziala ze komisjaprojekt
uchwab zaopiniowala I'ozttyMie.

Radna Arlonina Arbrozewicz -Sawczuk powiedziata ze Konisja polilyki
Socjalnej,Zdrowia, Praw C?-lowi€ka i prawou4dno6ci projekr uchwaly
aopiniowala !o4.1ymie 3 glosani za i I wsrrzymujqcym siQ

Radny Wieslaw Kuchta,Prewodnicz4cy Komisji Oswiart i Kd1ury oswiadczyl r€
konisj a projekt uch wrly ,aofin iowata pozyryslle.



Przewodniczacy Rady cniny odc44at Fojekt

Uchwala zoslala podjera przy 2 glosach wstrzymujqcych sie/A.Sawczuk
H.Wysocka/ Uchwaia Nr XVII/136/08

Pfzowodnjczlcy Rady Cminy ,Mocil sie z prosb{ do .adncgo Jaroslawa Ueronra
aby na pismie ponowil wniosek dotyczqcy celowoici bldosf kanalizacjiwe wsi
Ochla.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady cniiny poprosil o zglaszdie interyetacji.

2l
Radna Anlonina Ambrozewicz- Saslzuli posiedziala 2e na posjedzcniu Sesji w
dniu w dniu 27 listopada Br, radna ltma \\rlsoka poprosila o p.zedsrawienie
sprawozdaDia z dziatalno(ci bibLiotek za 2007 roku, ale sprawozdanie lakie nie
zostalo pzedstawioDc, dlaGgo p.osi aby bylo ono pvJgolowane na nastepn4
Sesj€.
Dalej radna powiedziata. ze katastoficzny jesr std drog , jest dzium na dziurze.
dlalego lez prosi aby slxzby odpowiedzialne za s'dr oros, sysremarycznre
prowadzili ich nalravy.
3/
Radry Jdoslalv Bercn1 powiedzial ,e dwa lygodnie te,nu , zakiad wydat
podolenie na podl4czcnie sie do sieci karaliacyjnej na osiedlu Osroiaw Ochli.
a sq sqsiednie posesji gdzie wiaSciciel€ nie uzrskali takiego loeolcnia i nusieli

Radny lJeneusz Rylson, !o$,iedzia] 2e niektore $sie w rym Sucha, nie ma
mozliwoici podl4czenia sie do Intemetu, czy nie moaa by byto {ystqpia z
wnioskien do odpowiednich in$ltucji b)' ainslalowai podlqczenje np. drog4
radiow{ albo napisai .jakis" wniosek o sfinansowarie ,,podlqczcnia,' moze z
fdduszyunijnych non! by lozrskaa ra to srodki..
Nastepnie ra.lny towiedzial, ze zglosii sie wczoraj do niego soltys wsi Becikowie
z proib4 o irteMencje w sprawie \rykondia ele\racji brdynku Swieilicy, czeff
tego budynku nalez)I do osob) !rywahej, ktora nie chce partycypowaa w kosdach

uchwary, poczyn poprosl] o jeeo
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Dalej radny slwierdzil . ze uchwalenie budzelu nic odbyto sie wlaiciwie. gdyz
radni nje mieli Dozljwosci slpowiedzetria sie w zakesie zadari jakje do budzetu
zostaly Lrj€1c, a chcialbym miea wplyw Dalo co bQdzie robione.
5/
Radny Wiesla* Kuchta loprosil o rond,nie mozliwosci renonru dr6g w

Wiqcej interpelacji ani zapytan nic zgloszono.

Przeq'odniczqcy Rady cnjny , poprosil o udzielenie w mide mozliwoici
odpowicdzi nd adane plrhia i nne.peldoje.

Pani Anna Halip, powiedziala ze w nawiqzaniu do utrzymeja droe, to rocznie
wydajemy na nie ok. 350 lys zl. jest 10 dua kwota, ale jezeli wolq Rady bedzie
zwiekszenie jej , ro wolel{ z.ealizujeny.

Dy.eklo. Komunalnego Zalrtadx Cospodarczego Po Leszck Klim, na wstepie
powiedzial ze w przyjqlyn bud4cie na 2008 rok, iest pozycia,,budowa
oczyszczalni 3ciekow m Osicdlu Ostoja w Ochli",i w iwietle wlaSnie tego
budzetu. ny *ydajeny weunhi na podi{czenie sie do sieci bo zaddic jesr rv
nalcic r€alizacji, nany nadzieja iz w okresie kjlku rniesiecy budowa oczyszczalii
zostmie zakofczona. Od monenlu Nldania waru*ow lcchnicaych do chwili
w]4czenia sie do sieci mija kilka niesiqcy a nawct ok. rcku. Warunl<i $rydawee s{
jedynie s obNbie sieci kmalizacyjnej , sq ian ok. 63-64 nieruchomoici z czego
ok. 20 jest juz {iqczonych.

Radry Jtuostaw Beren! powiedziat ,ze j eili ohodzi o nowo powstalq dzialke, k6ra
zostala podzielona, toniemaonanic wsp61n%o ztym prcjektem. kt6ry byl
parp lat temu zobiony i z ta sieci4, tojest calkien no$a slrawaj tm jcst
jeszcze ok. 3 ha , kl6ra lez zostaDic podziclona Da dzialki, co w takim
prrlp.dku powic !m rym lLdzioD, kl6rzy bed{sie ram budowai.

Pan Leszek Klim' Nljasnit,2e pozwolenia $rdawane sqwlqcznie dlaosob. ktore
mosa . ie podld. / ) i  r r  lko :  \ . )  t ( ,n:e du i  r1 i ( - ( ( j - r ,  . ic . i .



t 3

Itadny Jdoslaw Bcrenr dodal.ze decyzjao kt6rej nO*i zosrala w)dana na 4
budynki, kr6re to sqjako pieNsze domy. ale Dastepnejuz nie dostan4 bo
ole po podziatach,juz bed4ca&ie innymi dzialkami.

Dyrekor KZC -nodal ,ze w bud2ecie inamy zatlanowd4 budowE oczyszczalni
sciek6w i dla takiej slruacij, ja wrd.j e decyzj a. iezeti nic bQdzie ona budowda to
dopicro bedzie klopot , uwazam ze ta inwestycja jest niezbQdDa i powiem 2e
pieni4dze wydme m oczyszczalnie iciekOw nie bed4 zmenowane , poniewaz ia
oczJszczalnia sciek6w bedzie skladala sit z .tw6ch clcment6w, picrwszy ro
przeponpownia j dmgi to segnentowa oczyszczalnia Scjek6w, pieNszy zostanie
nd po ,/eb) O!hl:. drugi bqd"rc noi. o/eb ". p /ewir{ $ rru e miej.ce.

Ptzewod czqcy Rady cminy powiedziat .ze koLejre plrania byly kierowane do
P"nd $o  r -  w :ec  p-o-  o  Ld / ic ld , i c  

"n jeodpo$ ied / .

W6jt powiedziai ,zc co do budzeru to zgodnie z prawcm W6jr przygotomie projekt
budzetu. takie nam prawo, Edny moze ,,obracai.' proiekt dowolnie. Co do'(mo-n i* ier , r . )  $ Baci \usrcJ.  .  ro j * r  o pes /d $trerol ro$md
(wietlica, kt6ra w pelni zspokoita polraby micszkanc6w i to e budynek jesr z
zem4trz od.aley w zaden sposob nie przeszkadza w dzialalnosci iaka tam ;est
rouao/o d rd Ino$ i  en.  / (  n ic bed/ iem) : ie .p ic 4c z .  n"c, . ic j i  po pieo.zc
ztego powodtr ze Die mozna.jej bylo zobia z uwAgina fatalny situ drogi, a druga
przyczyna to to, ze tal( naprawda obiekr iesr w % obrysu zewnQtfaego rytko nasz4
3cian4 Jak leraz rozslrzyeD4a by my dozemy zrobia np. a 50 rl,s cz! 20 rys zl t4
naszq % , ale jal 1o bedzie sygLldalo w kontekscie rego, 2e s4 p.oblemy z
dogaddiem sie z wlascicielem budyDle. Z wydatkowmia Srodk6w budzetoD'ch
podni6si bym bardzo wazny elemen! nie wszyscy mieszkanoy, bo nam si9 wydaie
zc mamy latent na wszystkie roni4zdia, jesr pzez mieszkanc6w akceprowane.
jesli jest tak , a ten sm mieszkaniec Barcikowtc pod.osi w prsie , zc taki
element, ktory jest dla irnie lje aozumiat i L"ytykuje mnie za to ze nie chce
pzej4i d.ogi Nr 3, i{czqcej dwa du2e niasla a wiec ma qpowy cheaker drogi
wojew6dzkiej ,dwa powiaty i nje bedzie sluzyla rylko mieszkancom, czytija nie
chce *ydai kilku nilion6w rocbie na ruch rran4rtowy, to za ro jestejny
kryiykowani, i ju2 Swtetlna nie ma z.aczeni! i d,osa w Ba..ikowicach , rylro to
dlaozego W6ji nie chce przejqa tej drogi, a Do z takiego powodu ze Die widze
potzby aby z naszych podatkow. placili a droge, kt6ra nic bedzie sluzyi nas?.ym
mieszkdcon. Ale musimy robia wszystko aby lakie drcbDe sprauy. o kl6rych pan
radny m6wil byly alatwidq rylko musnny lrzy.jqi pewien prioryrcl, bo szanowni
Pafstwo , popatzcie na cyfiy jakie mamy w pod$unowaniu dzialali
inwesrycyjrych np.na rok 2009, lam s4 cyfry nieborycae, one id4 w dzicsi4*i

J,T'



nilion6w ztolych, mo2emy przyj4i tak4 Tasadc, kt6r4 popEednia Rada
lszanowala tzn.,tak.!ze logicznie .obiny to co nas lie bedzie zadawatai czyli co,
kanalizacja, aczy nie myslicie Parisrwo,2eja bymnie wolal atalai drogi
i zobia Il!. elcwacje a kdalizacje zosiawia, byle do konca kadencji a potemjakos
to bdne, no nie, hzeba najpjcrw zrobia kanalizacje, 1ak pop.zednia Rada
zdecydowala. Teraz z tego powodu mamt lroblemy. ludzic siQ skarz4 a to na btoro,
a to na dauryj a to ze ktos nie bedzie podt4czony irp.,moaa by nie rcbi6
kualizalji , ale co bedzie np. za 7 lat. Mindjuz rok 2007. namy 2006 a nie widai
zadnych widok6w zcby realnie skoLy$ac z Lubushiego Regionalnego progrmu
operacyjnego, po fozstrzygnitciu wszys&ich lrzerarg6w po zlo2eniu wniosk6w w
roku 2008.Clcehy zlozyi pzynajmniei 7 wniosk6w presetekcyjnych. kr6n w tej
chwili przygotowujeny i zakladam. ze przynajnniei kitka z nich uzyska wsrepn4
!oz)l]sin{ akceptacj€. Co do dostlpu do Inreheru. ro lrosi o wyiasnienie Z_ca
wojta. czy wniosck jaki zlozylinny do Mswt.^, noze ntiea jakis wpryw na *l
sytuacjs, wDiosek dol)--czy infornarlzacji calcj eniny, w wysokosci ok.900 rys zi.

Zca Wojta Rljasnil ,tc co do wniosku zlozonego do MSWiA. to oprdcz
informaryzacji uEcdu. obejmuje on 8 pmktow dosteposl,ch, czyti nie wszt$kie

54dsa Z.odla mo2li{osoi, uzyskania pol4czen inteDreto$fch lj. dolrowadzenie
isiadowod6w lub zapomoc{ telefon6w kon6rkoNych

Ad. l0.

PrzeqodDiczqcy Konisj i Rewizyjnej odozytal sprasozddnie z pracy Komisj i za rok
2007 , infomlj4c ze z $zljtreEa pl.nu praoy w roku 2007 Konisia
zealiawala 2 zadmia .Z uwagi na thkt iz w nicsi4cu tislopadzie w Urzadzie
Gniny odb)nvala sie konl.ola przeprowadzonych ![etarg6w. Konisja odst4pila od
p.zepowadzenia kontrcli przeiarg6w zlpluowanych na lV kwarrat 2007 roku.
Rada Gminy w roku 2007 nie zlccita Konisji pzclrowadzenia 2€dncj konboli

PEcwodniczqcy laady Cmily spyiat czy sq !)rdia do Pana pzewodnicz{cego



2l
Radny Tonasz Sroczynski- poinfomowal z chciatby w ihieniu Ednego

wiesiawa Kuchly poohwalii ,ze stowarryszenie, nalisalo prcjekry ..nasza
Swiellica, nasz klub i wczonj otrzynaliiny informacje o przyadiu
dotacji.z przeaaczenien na dolosazenie Sali oraz wynagrodzenic
opiekua na okres I roku. Zlozonych byto 527 wniosk6w tylko 67
srowatzyszei ohzymalo dotacj!,6 z wojew6dzlwa lubuskiego w rym 2 z

3/
Radly Jm Smole. powiedzial. zc Zaivada tez napisala wn iosek. ale my nie

oluynaiismy dotacji.

Pani ?.ezes Bcata Jilek- przekuala zcbunym nitq ilformacje o orzymaniu jako
jedyna w wojew6dz$ie a 15 w skali kaju ceryllkatu. ,,Pracodawca pEyjazny
pmco$nikom", iesl to celtyfikat, przyznawdy pracodawcoq kt6ry slosuje dobre
praktyki w zakresie przestrzegania pEwa lracy oraz pzestzegdia prapisdlv
BHP, opr6cz tego ce yllkatu otrz"vmalismy osobiftie z ft8 Prezydenta Lecha
Kaczynskiego ,,List emtulac)iDy'! za otzynarie te8o cerrylikatu, w riesi4cu
srycaiu ohzynalismy tez koLcjny certfikai, kr6ry jest nadawany Fzez Narodoly
Ko.kus Ekologicay lod latronalem Prezydenla RP oraz Ministra Srodowiska, to
jest cerrytikat., Fima przyjazna Sroda*isku".
5/
Radna Antonitu Amb.ozewicz- Sawcak powiedziaia . 2e .,aktls" ltaculi zlozyt

3 mioski, z crego 2 zostaty zalatwione pozylyMie, w tym ohrymaljsmy 2
tys. zt, na prowadzenie wyloczyDtu zinowego dzieci

w6jt Gminy powiedzial ,2e cieszy sie z inicjat)$y mieszkanc6w . kt6rzy staraj4
sie o pozyskanic dodatkosych irodk6w, kt6re to odci€aj4 \rrdatki budzetu
Bminy,ale jeSli n6wirny o budzecie Lo choialbym lutaj poruszyd temat koszrow
utzymania oswiaty i sna! z lego tytulu, ja zalroponowalem a dyrekror Topik
podjd si€ leso zadania publicznq dcbate i{ naszcj BniDie na temai tesojak sani
sobie pilujedy galqz Da kt6rej siedziiny i zapominamy zejak bedziomy spadai ro
siedzimy n! le.j gdlgzi i spadnieny wszyscy, mowie tu o 2- 2,5 mln czystcj
got6wki, kt6ra ,,ucieka" nan z qtulu subwencji, gdybysmy j4 nieli moglibydmy
zrobii remonl 6wictlicy, drogi iwicle nuych zcczy.w6jt oiwiadczyl, zc
proponuj{c publicn4 dyskusja chce sie dowiedziei dlaczego tak sie dzieje , ze
dzieci nie uczeszczajado naszych szk61, tylko s4 vlsylme do midta, n6ze szkoty
maj4 nie goBzc wdu.Li niz w tuieicie, na.j4 wyliszalcon. k.dre, btuda dobr4
baze dydakfycznq, sale komputefowe , intemet , aulobusy !a dowoz/, ktorych



jezeli bdz'e malo ro je oohpinr. odpo$ ie(my sobie na p,@ie. dr,czeso sdi
sobre ob,em) usze qspdlne pieniqdze. Jeleti rak bq&je datej. !o sranjem)
przed dylemaleD . sq trzy mse izkoy. gare kosz ponos/ony m jedle8o ucaia
rest d$ttotnic e)^/y rL' $ Jk' s^ote. co dstej / Dm, szrctamj, 50'0 dzieci z
Ochli iSlsrso Kjsielina uczes/cza do szkol s miegcie.

ftzewodniczqcy Rady cniny, powiedzial ze dla uspra$lienia lracy Rady cminy,
proloNj€ sprowadzi6 asadq, re Sesje odbyw# sie b€d4 w kazdy ostatni pi4tek
Dicsiqca. chyba 2e srluacja bedzie lymagai imego dnia.

P@wo.lnicz4cy Rady cniny ogio
Rady Gminy zielono c6r6 .
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